
کار ايران فردا در ليگ ملت هاي واليبال به پايان 
مي رسد، بي آنکه خاطره ای خوش يا اتفاق مثبتي 
از خ�ود در اي�ن رقابت ها به جا گذاش�ته باش�د. 
عطايي هرگز تصورش را ه��م نمي کرد چنين پايان 
تلخي را تجربه کند و يکي از بدترين حضورهاي ايران 
در ليگ ملت ها به پاي او نوشته شود. حضوري که اگر 
منطقی و منصفانه بدان بنگريم، نه جايي براي دفاع 
داش��ت و نه نکته اي مثبت، حتي در انگشت شمار 
بازي هاي��ي که با پي��روزي ايران همراه ب��ود. با اين 
وجود به رغم کسب نتايج ضعيف، عطايي نتوانسته 
انتقادهاي مطرح شده را هضم کند و واکنش تندي 
برابر منتق��دان از خود ب��روز داده اس��ت: »اين چه 
جرياني است که عليه بچه هاي تيم ملي راه مي افتد؛ 
از گزارش��گر به اين موضوع مي پردازد تا کس��ي که 
کارشناس است . مدام از موفقيت ژاپن مي گويند، اما 
کشور ما به اندازه ژاپن صبر و حوصله ندارد. کيفيتي 
که از خود نش��ان می دهيم، کيفيت م��ورد نظر ما 
نيست، ولي هنوز هم نياز به زمان بيشتر داريم. همين 
ژاپن که از آن صحبت مي کنيم و يکي از منظم ترين 
تيم هاي دنياست از سال ۲۰۱۱ تا ۲۰۱۸ يکسري به 
ما باخت، ولي روي اين نسل در حال سرمايه گذاري 
بود. ژاپن از ۲۰۱۹ تا ۲۰۲۱ که سرمربي شوم از چهار 
بازي، س��ه بار ما را برده بود . الان هم در چهار بازي 
اخير، سه بار ما را برده است. آن روند را شروع کرد و 
حوصله کردند، ولي اين اتفاق در کشور ما نمي افتد. به 
بازيکن و کادرفني فشار مي آورند و توهين مي کنند 
در صورتي که اين در ورزش جايی ندارد  . آيا بازيکن 

ما تلاشش را نمي کند؟«
  

سرمربي تيم ملي واليبال ايران منکر عملکرد ضعيف 

شاگردانش نيس��ت، اما معتقد است که بايد به اين 
تيم زمان داد: »بخشي از ورزش برد و باخت است و 
ما الان داريم بد بازي مي کنيم و من به اين معتقدم 
و بايد درس��تش کنيم، اما نوع موض��وع و رفتار را 
نمي توانم بپذيرم. کل جمعيت کش��ور آن  ۱۰، ۲۰ 
هزارتايي نيستند که به ما انتقاد دارند، يک عده هم 
هستند که از باخت ما ناراحت می شوند، اما به نظر 
مي رسد يک جرياني در جهت منحرف کردن افکار 
عمومي به راه افتاده که اين اصلًا به نفع واليبال ايران 
نيست. مثلًا مي گويند معنو ي نژاد چرا جدا شد؛ ما 
بايد اطلاعاتمان دقيق باشد. مگر من با معنوي نژاد 
پدرکشتگي دارم. اين بازيکن نياز مرا تأمين نکرد. او 
قبل از مصدوميتش هم خط خورده بود، چرا صداي 
آقايان درنيامد؟ او در دوره کولاکوويچ پاي المپيک 
۲۰۱۶ خط خورد. خيلي ها معتق��د بودند بازيکن 
مصدوم بردند، ولي چرا صداي کسي در نيامد؟ من 
با آرامش مشغول کارم هستم و هر جا ايرادي باشد 

سعي می کنم آن را رفع کنم.«
  

انتقادها پربيراه نيست. عدم نتيجه گيري و عملکرد 
ضعيف تيم ملي واليبال اي��ران در ليگ ملت ها اين 
نگراني را ايجاد ک��رده که مبادا تي��م ملي در صعود 
به المپيک هم ناکام بماند. تص��ور تلخي که عطايي 
صراحت��اً آن را رد ک��رده و تأکيد می کن��د که ايران 
قطعاً در مرحله دوم راهي المپيک خواهد شد و هيچ 
نگراني از اين بابت وجود ندارد: »نه فقط در انتخابي 
المپيک که در بازي هاي آسيايي نيز عملکردي موفق 
و قابل قبول ارائه خواهيم داد. با تمام قوا در قهرماني 
آسيا شرکت می کنيم و قطعاً تمام انرژي خود را براي 
قهرماني در هانگژو مي گذاريم. کيفيت واقعي خود را 

در بازي هاي آس��يايي و در حضور ژاپن و بقيه تيم ها 
به نمايش خواهيم گذاشت. من به شما قول مي دهم، 

مطمئن باشيد که اين تيم به المپيک می رود.«
  

عمده دلخوري عطايي بابت مقايسه اي است که بين 
او و مربيان خارجي مي شود: »مدام در حال مقايسه 
ما با گذش��ته هس��تند. از مربي گرفته تا بازي هاي 
شگفت انگيز و برد هاي بزرگ، اما آيا بردهاي ما در 
گذش��ته مقطعي نبودند؟ ما با برزي��ل ۱۵ بار بازي 
کرديم و دو بار برديم. با فرانسه ۱۱ بار بازي کرديم و 
يک بار برديم. نمي توانيم آن را جزو پيروزي هايمان 
قلمداد کنيم! اتفاقي بود که ي��ک  بار افتاد. با ايتاليا 
۱۳ بار بازي کرديم و س��ه بار برديم. اينها اتفاقاتي 
در مس��ابقات بود، ولي ما هيچ وقت قهرمان جهان 
نشديم.« سرمربي تيم ملي بر اين باور است که در 
نقد بايد جانب انصاف را رعايت کرد و همه موارد را در 
نظر گرفت: »مدام تيم ولاسکو را به رخ مي کشند، اما 
شما نگاه کنيد آن زمان ولاسکو با يک تيم کامل تر 
که پروسه زماني مناس��ب را طي کرده بود سروکار 
داشت. زماني که ولاس��کو وارد ايران شد، بازيکنان 
ملي پوش ما نفراتي چون س��عيد معروف و محمد 
موسوي بودند، آن هم با حداقل ۱۲۰ بازي ملي! در 
حال حاضر من بازيکناني دارم که تعداد بازي هاي 
ملي آنها به دو رقم هم نرسيده است. علي حاجي پور 
با ۲۲ سال سن بار اولش است که در اين تورنمنت 
شرکت مي کند. پوريا خانزاده با ۱۹ سال سن بار اولي 
اس��ت که بازي مي کند. او بايد در تيم ملي جوانان 
بازي کند. محمد عليزاده با ۲۲ سال سن بار اولش 
اس��ت که در تيم ملي حضور دارد. اين بازيکنان در 
ترکيب اصلي من بودند. طبيعي اس��ت که بايد اين 

خروجي را داشته باش��يم. طبيعي است که ما اين 
فشار را تحمل مي کنيم. من معتقد به شريف مداري 
هس��تم و به بهترين ها اعتقاد دارم. حرف هاي ما را 
تحريف مي کنند. ما نگفتي��م جوان گرايي، گفتيم 
تغيير نسل. تغيير نسل يعني تعدادي بازيکن جوان 
که سن آنها در وضعيت مناسبي باشد و بتوانند کمک 

کنند به مجموعه اضافه شوند.«
  

لا به لاي تمام انتقادهاي مطرح شده به عملکرد تيم 
ملي واليب��ال، برخي نيز بر اين باورن��د که عطايي به 
تنهايي مقص��ر اين حجم از ناکامي نيس��ت. عليرضا 
نادي، کاپيتان سابق تيم ملي از جمله اين نفرات است 
که تأکيد دارد برخي عوامل دست به دست هم دادند 
تا تيم ملي نتواند در ليگ ملت ها آنطور که بايد نتيجه 
بگيرد: »تيم ما از نظر تجربه شرايط خوبي ندارد. چند 
بازيکن تازه به تيم اضافه شده اند. وقتي بازيکن بعد از 
بازي مي گويد شرمنده ام، چون بد بازي کردم، به خاطر 
کم تجربگي است. بازيکن تقصيري ندارد، چون تا به 
حال ميدان نديده و اکنون در قالب تيم ملي بزرگسالان 
به اين مسابقات سخت وارد شده است. مهم تر از همه 
اينکه تنها عطايي مقصر نيس��ت و بايد شرايط تيم را 
هم در نظر بگيريم. وقتي سرمربي خارجي هم چند 
بازيکن اصلي و آناليزور خود را نداش��ته باش��د، چه 
فرقي با مربي داخلي دارد. قطعاً او نيز نمي تواند نتايج 
دلخواهش را بگيرد. وقتي مربي داخلي است برخي 
از مربي خارجي حرف مي زنند و برعکس. ابزار کار 
يک مربي، بازيکن است. ايوان بوگانيکف در گذشته 
نسلي را درست کرد که پشتوانه خوبي براي تيم ملي 
بزرگسالان شد، اما اين کار را دوباره انجام نداديم و 

حالا داريم ضربه اش را مي خوريم.«

کس��ب عنوان بهترين دروازه بان در تورنمنت روسيه در سال ۲۰۱۸ 
شرايط لژيونر شدن زهرا لطف آبادي را مهيا کرد، به طوري که گلر تيم 

ملي فوتسال ايران با قبول پيش��نهاد تيم سالارگوسا اسپانيا)سال 
۲۰۲۲( نخس��تين لژيونر فوتس��ال بانوان ايران لقب گرفت که 
در ادامه به صورت توافقي به تيم دس��ته دومي اتلتيکو تورکال 
پيوست و با اين تيم توانست قهرمان ليگ شود تا به بالاترين 
سطح فوتسال اسپانيان)لاليگا( راه يابد. با وجود اين صعود به 
لاليگا همزمان شد با پايان قرارداد لطف آبادي و حالا او بايد 

به دنبال تيم جديدي براي خود باش��د: »دو پيشنهاد از 
اسپانيا دارم، اما با توجه به اينکه بازي هاي آسيايي را 

در پيش داريم و فدراسيون نيز به دليل مشکلات 
مالي توان پرداخت هزينه بليت لژيونرهاي خود 
را جهت حضور در اردو ندارد، اگر پيش��نهاد 
خوب داخلي داش��ته باش��م قطعاً در ايران 
مي مانم. البته مبلغ قرارداد ها در ايران خيلي 
پايين اس��ت، به طوري که اگر ۱۰، ۱۵ سال 

کار کنيم شايد بتوانيم يک آپارتمان کوچک 
بخريم، اما با توجه به اهميت بازي هاي آسيايي و 

جام جهاني فوتسال بانوان که فيفا درصدد برگزاري 
آن اس��ت، اگر ش��رايط مهيا باش��د قيد پيشنهادهاي 
اسپانيا را می زنم و در ليگ ايران بازي مي کنم تا بتوانم 

در خدمت تيم ملي کشورم باشم.«

شانسكسبمدالنبودمتغييروزننميدادم

بهخاطرتيممليقيداسپانياراميزنم

س��ه ماه قبل بود که ميرمصطفي جوادي، تصميم دشواري گرفت.        خبر
وزنه برداري که در دسته ۸۱ کيلوگرم حرف هاي زيادي براي گفتن 
داشت، اما براي تجربه حضور در المپيک چاره اي جز تغيير وزن نداشت. جوادي خوب مي دانست با 
رفتن به يک وزن بالاتر )۸۹ کيلوگرم(، آن هم وزني که کيانوش رس��تمي يکي از مدعيان آن است، 
چالشي جدي را آغاز کرده، اما اکنون بعد از گذشت چيزي حدود سه ماه شرايط راضي کننده است: 
»حضور در المپيک تنها دليل تغيير وزنم بود. مي دانستم کار دشواري پيش رو دارم، اما دوست داشتم 
در اين رويداد مهم وزنه بزنم. تازه دارم به وزن جديد عادت مي کن��م، اما کم کم دارم در رکورد هاي 
خودم تأثير تمريناتي را که کرده ام، مي بينم. دو هفته پيش نيز در آکادمي ملي المپيک رکوردگيري 
خيلي خوبي برگزار شد که طي آن در يک ضرب وزنه ۱۶۹ و در دوضرب هم وزنه ۲۰۷ کيلوگرم را مهار 

کردم و اين نشان داد تصميمم براي تغيير وزن اشتباه نبوده است.«

قول كميته براي حمايت از تيراندازي

مس��ئولان کميته  ملي المپي��ک در بازديد از 
تمرينات تيم ملي تيراندازي قول کمک به اين 
رشته مدال آور را دادند. رشته اي که در بازي هاي 
توکيو براي نخس��تين بار مدال المپيک کسب 
کرد، با مشکلات مالي، س��لاح هاي فرسوده و 

تحريم  مواجه است. البته اين مشکلات از گذشته 
هم وجود داشته، اما گراني ارز چالش ها را چند 
برابر کرده است. ضمن اينکه طلاي جواد فروغي 
در المپيک و درخشش ساير تيراندازان ايراني 
در آوردگاه هاي مختلف انتظارات را از اين رشته 

افزايش داده است. برآورده کردن اين انتظارات 
بدون حمايت ويژه وزارت ورزش و کميته  ملي 
المپيک امکانپذير نخواهد بود. مهدي مبيني، 
دبيرکل فدراس��يون تيراندازي روز گذشته در 
حضور مهين فره��ادي زاد، نايب رئيس کميته 
 ملي المپيک و محسن بيرانوند، سرپرست مرکز 
نظارت بر تيم هاي  ملي کميته  ملي المپيک به 
اين مسئله اش��اره کرد: »کميته ملي المپيک 
پس از ه��ر بازديد به فدراس��يون کمک کرده، 
اما اين رش��ته پرهزينه اس��ت. ما چند رويداد 
مهم داريم؛ اول يونيورس��ياد که بايد فش��نگ 
و س��اچمه فراهم ش��ود. بع��د از آن تيراندازان 
بلافاصله عازم مسابقات قهرماني جهان در باکو 
خواهند شد و 4ميليارد هزينه اين اعزام است. 
اين مهم ترين رويداد ماست، چون توزيع سهميه 
انجام مي شود و از بازي هاي آسيايي مهم تر است. 
پس از آن بازي  هاي آسيايي را در پيش داريم و 
برآورد ما براي اين اعزام ه��م 4 ميليارد تومان 

است. بعد از آن نيز مس��ابقات قهرماني  آسيا و 
توزيع س��هميه المپيک در اندونزي را در پيش 
داريم. اگر قرار است اعتباري داده شود بايد الان 
انجام شود، چراکه بعداً دير است. براي بازي هاي 
آسيايي خوش بين هستيم و تمام تلاش خود را 
انجام مي دهيم. ۱۰تا ۱۵ هزار فشنگ دريافت 
کرديم و به رغم مشکلات کارها را پيش برديم.« 
فرهادي زاد، نايب رئيس کميت��ه در ادامه قول 
حمايت و واري��ز بودج��ه را داد: »کميته  ملي 
المپيک براي فدراس��يون ها بودجه بر اس��اس 
شاخص ها در نظر گرفته است و بلافاصله پس 
از درياف��ت، واري��ز خواهد ش��د. در تيراندازي 
خوش��بختانه در هر دو بخش موازي جلو رفته 
و تمرکز نکته اصلي تيراندازي است. اين رشته 
ممکن است در ظاهر س��اده به نظر برسد، ولي 
پيچيدگي ها و س��ختي هاي خ��ودش را دارد. 
بنابراين از همه مسئولان، کادر فني، مربيان و 

ورزشکاران تشکر و قدرداني مي کنم.«

 هر اعزام

  4 ميليارد تومان 

هزينه دارد

      چهره
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اشرف  رامين
      بازتاب

جمعه 16 تير ماه 1402 از آن روزهايي ش�د که تاريخ 
هيچگاه فراموشش نخواهد کرد. بزرگ ترين جشن 
عيد ولايت، عيد غدير در جاي جاي ايران برپا ش�د. 
همه مي خواستند س�همي داشته باش�ند، هرچند 
کوچك و ناچيز. همه مي خواستند باشند و همه آمده 
بودند تا ولايتمداريشان و عش�ق به امير المؤمنين 
علي)ع( را به جهان نش�ان دهند. س�ازمان بس�يج 
ورزشکاران سپاه محمد  رسول الله تهران بزرگ هم 
با برپايي موکب ش�هداي ورزش�کار در اين مراسم 
پرشکوه همراه مردم ش�رکت کرد. اين سازمان در 
پنج نقطه از مسير 10 کيلومتري مراسم موکب برقرار 
کرده بود و با ارائه برنامه هاي ش�اد و مفرح فرهنگي 
و تقديم بس�ته هاي فرهنگي و برگزاري مس�ابقات 

ورزشي از مردم پذيرايي کرد.

شیوا  نوروزي

فريدون حسن

حقسفرهايكهگمشده!
مرام پهلواني و رسيدگي به اقشار ضعيف جامعه از جمله مواردي است 
که ورزشکاران متعهد و مسلمان کشورمان را از بقيه ورزشکاران جهان 
متمايز مي کند. ورزشکاراني که مقتداي خود را اميرالمؤمنين علي)ع( 

مي دانند و تمام سعي شان اين است که در اين مسير قدم بردارند. 
کشتي پهلواني و ورزش زورخانه اي در اين راه سرآمد تمام ورزش هاست. 
مردم اين ديار از ديرباز نگاهي متفاوت به پهلوانان محلات و ش��هرها 
داشته اند و آنها را امين جان و مال و ناموس خودمی دانستند. در روزگار 
مدرن امروز هرچند ديگر صداي ضرب و زنگ زورخانه ها به س��ختي 
شنيده مي شود، اما اينها دليل نمي ش��ود که مردم نسبت به پهلوانان 
خود بي اعتنا باشند. هنوز که هنوز اس��ت مردم کوچه وبازار وقتي يک 
قهرمان و پهلوان کشتي را مي بينند توقع مهر و عطوفت دارند که بتوانند 

به او تکيه کنند. 
با تمام اين حرف ها در وانفساي اقتصادي اين سال ها، حتي پهلوانان هم 
براي ياري رساندن به مردم نمي توانند به تنهايي قدم پيش بگذارند و بايد 
از سوي مراجع بالاتر و وزارت ورزش و فدراسيون هاي مربوطه حمايت 
شوند. اينجاست که موضوعي به نام »حق سفره« به ميان مي آيد. حقي 
که از سال هاي کهن وجود داشته و امروز بيشتر از قبل لزوم آن احساس 
مي شود، اما گويا اين حق که برابر قانون بايد به پهلواناني که بيش از سه 
بار موفق به دريافت بازوبند پهلواني کشور مي شوند، اهدا شود هم اين 
روزها با برخي کج س��ليقگي ها ناديده گرفته مي شود. ماجرا از اين قرار 
است که چهار سال پيش بنا به دستور وزير ورزش و جوانان مصوب شد 
سه پهلوان کشور که بيش از س��ه بار موفق به دريافت بازوبند پهلواني 
شده اند، حق سفره مادام العمر دريافت کنند. بر همين اساس قرار بود به 
جابر صادق زاده، سيدمحمود ميران و آرش مرداني که هر کدام به ترتيب 
پنج، چهار و سه مرتبه موفق به دريافت بازوبند پهلواني کشور شده بودند 
به صورت مادام العمر ماهانه مبلغي به عنوان حق سفره پرداخت شود. اين 
مبلغ در همان ابتدا ۳ ميليون و ۵۰۰ هزار تومان مصوب و قرار شد همراه 
با افزايش تورم بر مقدار اين مبلغ نيز اضافه شود، اما هنوز هيچ مبلغي به 

اين پهلوانان پرداخت نشده است. 
اينکه مقصر اين ماجرا چه کسي اس��ت اصلًا مهم نيست، اما اينکه 
عنوان ش��ود چنين مصوبه اي وج��ود ندارد و پرداخت حق س��فره 
مس��تلزم تصميم ش��وراي معاونين وزارت ورزش اس��ت موضوعي 
اس��ت که به نظر مي رسد بيشتر به اختلاف س��ليقه مديران فعلي و 
قبلي وزارت ورزش و فدراسيون ورزش هاي زورخانه اي برمي گردد. 
اختلافي که دود آن به صورت مس��تقيم به چش��م پهلوانان و مردم 
مي رود و باعث مي ش��ود که نگاه ها به تنها حوزه سالم باقيمانده در 
ورزش هم عوض شود. پس لازم است که اگر مصوبه اي وجود دارد، 
اجرا شود و اگر بنا به گفته مسئولان فعلي وجود ندارد در اسرع وقت 

تهيه و ابلاغ شود تا حق سفره گم شده به پهلوانان برگردد.

اتمام حجت با ورزشکاران 

لزومتأييديهوادا
برايمسافرانهانگژو

معاينات پزش��کي کاروان ايران به منظور حضور در بازي هاي آسيايي 
هانگژو از ۲4 تيرماه سال جاري کليد مي خورد و نکته بسيار مهم اينکه 
حضور ورزشکاران ايراني در اين مسابقات منوط به ارائه گواهينامه وادا 
)آژانس جهاني مبارزه با دوپينگ( به فدراسيون پزشکي ورزشي است. 
غلامرضا نوروزي، رئيس فدراسيون پزشکي ورزشي در گفت وگو با ايسنا 
با اشاره به اينکه معاينات پزشکي ورزشکاران قبل از اعزام به بازي هاي 
آس��يايي از تاريخ ۲4 تيرماه سال جاري آغاز مي ش��ود، اظهار داشت: 
»معاينات پزشکي کاروان اعزامي ايران به بازي هاي آسيايي از ۲4 تير 
سال جاري آغاز مي شود و آموزش هاي آنتي دوپينگ مدنظر قرار دارد و 
همين روند براي ورزشکاران اعزامي به بازي هاي پاراآسيايي وجود دارد 
و حتي حساسيت  در رابطه با پارا بيشتر است، چراکه داروهايي به دليل 

مسائل درماني از سوي اين ورزشکاران مصرف مي شود.«
وي افزود: »گروه بندي رشته هاي ورزشي و ورزشکاران صورت گرفته 
است و تيم ملي فوتبال اميد به عنوان اولين گروه به فدراسيون پزشکي 
ورزشي مراجعه خواهد کرد و در کنار معاينات جسماني، مشاوره هاي 
مختلف آنتي دوپينگ و تغذي��ه به صورت گروهي در م��ورد آنها ارائه 

مي شود.«
دبيرکل ستاد ملي مبارزه با دوپينگ با اشاره به اينکه براي ورزشکاران 
پرونده سلامت تشکيل مي شود، گفت: »ممکن است برخي ورزشکاران 
در ساليان گذشته نيز پرونده داشته باشند، اما مجدداً بررسي صورت 
گرفته و معاينه انجام مي شود و چنانچه مش��کل حادي داشته باشند 
پيگيري مي کنيم و حين مسابقات نيز توجه بيشتري به اين ورزشکاران 

داريم تا مراقبت بيشتري از آنها صورت گيرد.«
نوروزي با بيان اينکه در م��ورد آنتي دوپينگ توجه جدي داريم و تمام 
تلاش خود را خواهيم کرد تا با کارواني پاك عازم مسابقات شود، عنوان 
کرد: »بايد بدانيم در حوزه دوپينگ هميشه مربي، رئيس فدراسيون و 
افسران کنترل دوپينگ در کنار ورزشکاران نيستند و آنها بايد به صورت 

جدي مراقب خود باشند.«
وي افزود: »همچنين با هماهنگي وادا به ورزشکاران اعلام کرده ايم به 
سامانه اعلامي وادا مراجعه کنند که اين مسئله اجباري است و حتماً 
قبل از اعزام به بازي هاي آسيايي بايد به سامانه مربوطه مراجع کنند 
و به سؤالات مختلف پاسخ دهند و تأييديه بگيرند، در نهايت هم اين 
تأييديه را به فدراسيون پزشکي ورزشي ارائه کنند. اينگونه اطلاعات 
ورزشکاران در خصوص فهرس��ت مواد و روش هاي ممنوعه دوپينگ 
کامل مي شود و ديگر ورزشکار نمي تواند پس از اينکه نمونه دوپينگش 

مثبت شد، بگويد اطلاعي نداشته است.«

رسول اس��دي، رئيس جديد فدراس��يون دوچرخه سواري ابراز 
اميدواري کرد پ��س از ثبت درخواس��ت ۱۰ دوچرخه جديد و 
مدرن با حمايت مس��ئولان و حاميان مالي، قدري از مشکلات 
اين رشته کاسته ش��ود: »در تلاش هستيم تا با همکاري حامي 
مالي، ثبت درخواس��ت خريد ۱۰ دوچرخه به روز ش��امل پنج 
دوچرخه در پيس��ت و پنج دوچرخه در جاده را انجام دهيم، اما 
هزينه ها زياد است و براي تأمين هزينه اين دوچرخه ها نيازمند 
مساعدت وزارت ورزش و کميته ملي المپيک هستيم. از کميته 
المپيک و وزارت ورزش درخواست اعتبار براي تأمين تجهيزات 
کرده ايم، اما هنوز اقدامي صورت نگرفته است. تجهيزاتي که الان 
در اختيار داريم براي سال ها قبل است. اميدوارم مسئولان به  ما 
هم نگاهی داشته باش��ند. خريد هر دوچرخه به تنهايي حداقل 
۸۰۰ ميليون تا يک ميلي��ارد تومان هزينه درب��ر دارد و خريد 
۱۰دوچرخه درخواستي ما که تنها بخش اندکي از تجهيزاتمان را 
براي رقابت هاي پيش رو فراهم خواهد کرد، نزديک به ۱۰ميليارد 

تومان هزينه دربردارد که تأمين آن بسيار سخت است.«
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روزبهيادماندنيولايتمداري

استقلالمحلهبروبيایمديراننالايق
ح��ال و روز يکي از دو قطب فوتبال ايران آنقدر نزار اس��ت که س��طح 
انتظارات هوادارانش از کسب عنوان قهرماني به انتخاب هرچه سريع تر 
مديرعامل و ب��ه خدمت گرفتن چند بازيکن ب��ه درد بخور براي فصل 
پيش رو تنزل پيدا کرده اس��ت. هرچند سرپرس��ت مستعفي و حتي 
مديران قبل از او در بروز اين بحران نقش داشته اند، اما سهم اصلي گردن 
وزارت ورزش و وزير ورزشي اس��ت که حکم مديريت افرادي نالايق را 

امضا و با احساسات خيل عظيم هواداران يک تيم بازي مي کنند. 
اس��تقلال اوضاعي کاملًا بحراني را پشت  س��ر مي گذارد و تيم هاي رقيب 
مشغول گرفتن بازيکن هستند. حجت کريمي بعد از اجراي شوهاي مختلف 
و سرکار گذاشتن همه با يک استعفا از خودش سلب مسئوليت کرد و آتش 
انداخت به اردوگاه آبي ها. در واقع همه حواشي اين چند وقت اخير تماماً 
متوجه سرپرست مستعفي بود و او يک تنه مسئوليت حاشيه سازي فوتبال 
ايران را به دوش کشيد. از اول هم مش��خص بود کسي مثل کريمي براي 
عهده دار شدن مسئوليت استقلال کوچک است و از ابتدا نبايد اين وظيفه 
به او سپرده مي شد، به همين خاطر است که وزارت ورزش به عنوان متولي 
سرخابي ها متهم اول بحران آبي هاست. هواداران هم اين واقعيت را مي دانند 

و به اميد تغيير اوضاع مقابل ساختمان وزارتخانه تجمع مي کنند. 
وقتي طي پنج سال، استقلال هش��ت مدير مختلف به خود ديده بايد هم 
در وضعيت بحراني قرار داشته باشد. اين نابساماني کار را به جايي رسانده 
که آبي ها در بلاتکليفي محض به س��ر مي برند. يک م��اه ديگر ليگ آغاز 
می شود و اين تيم هنوز تکليف بازيکنان اصلي اش را مشخص نکرده است. 
وزارت ورزش مالک سرخابي ها و تصميم گيرنده نهايي در خصوص تعيين 
مديرعامل و اعضاي هيئت مديره است. همين وزارت، اما در قبال انتخاب 

مديران نالايق به هيچ کس پاسخگو نيست!
 مگر نه اينکه حجت کريمي با امضاي حميد سجادي روي کار آمد و سه ماه 
با حکم سرپرستي به کارش ادامه داد، پس چرا حميد سجادي نسبت به 
سوءمديريت  فرد منتخبش واکنشي نشان نمي دهد؟! سرپرست پرحاشيه 
در بيانيه استعفايش پرداخت مطالبات سنگين شاکيان خارجي را به اسم 
خودش تمام کرده است، درحالي که همه مي دانند طلب استراماچوني و 
س��ايرين با کمک دولت، وزارت ورزش و گرفتن وام هاي س��نگين بانکي 

پرداخت شد و نتيجه اي هم نداشت جز حذف از آسيا. 
تا کي بايد ه��واداران نگران تصميمات اش��تباه وزارت باش��ند؛ قرار بود 
سرخابي ها خصوصي ش��وند تا مشکلات ش��ان کاهش يابد، ولي درست 
در شرايطي که آقايان ادعاي واگذاري اين دو تيم را دارند، سرخابي ها به 
شدت درگيري حواشي و قراردادهاي پرابهام هستند. بي ثباتي مديريتي 
امان استقلال را بريده است. در پنج س��ال گذشته اين تيم با چالش هاي 
بزرگ ناشي از سوءمديريت دس��ت به گريبان بوده و همين حالا نيز يک 
بازيکن خارجي تهديد به فس��خ يک طرفه قرارداد و شکايت به فيفا کرده 
است. استعفاي مديرعامل يا سرپرست يک طرف و انتخاب نفر جايگزين 
طرف ديگر. از کجا معلوم جانش��ين حجت کريمي عملک��ردي بهتر از او 
داشته باشد؟ آيا مدير جديد اگر عملکردش ضعيف باشد و با يک استعفا 
زحمت را کم کند و وزارت ورزش مسئوليت کارهاي او را برعهده خواهد 
گرفت؟ علاوه  بر اين ج��واد نکونام انتخاب پرس��روصداي کريمي بود، از 
کجا معلوم مدير جديد او را قبول داشته باشد؟ حواشي پس از استعفاي 
فتح الله زاده و درگيري حجت کريمي با ساپينتو، سرمربي پيشين را همه 
به ياد دارند. اينکه استقلال در يکي از بي ثبات ترين برهه هاي خود به سر 
مي برد مس��تقيماً به وزارت و تصميم اين وزارتخانه در انتخاب افراد غلط 
مرتبط است. عملکرد نفرات انتخاب شده نشان مي دهد استقلال به محله 
بروبياي مديران بدون صلاحيت مديريت تبديل شده است و در اين بين 
بودجه دولتي نيز حيف و ميل مي شود. اگر انتخاب ها درست بود قهرمان 
فصل گذشته ليگ خيلي راحت فرصت حضور در ليگ  قهرمانان را از دست 

نمي داد و انگشت نماي حريفان آسيايي نمي شد.
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